
為響應4月23日「世界閱讀日」推廣閱讀文化，香港公共圖書館以

「中華文化」為主題，舉辦2017年「4‧23世界閱讀日創作比

賽」。我們希望透過是次結合閱讀與創作的比賽，鼓勵兒童及年青

人擴闊相關主題的閱讀領域，透過閱讀認識及了解博大精深、源遠

流長的中華文化及其歷史，從而建立多角度思考。

The Hong Kong Public Libraries will organize the "4 ‧ 23 World Book 
Day Creative Competition" in 2017 on the theme, “Chinese Culture”, 
in support of the World Book Day on 23rd April. The objective of the 
competition is to stimulate children and youth on the reading interest of 
Chinese Culture, through extensive reading to cultivate the ability to think 
in different perspectives, so as to learn more about the long history and 
rich variety of Chinese Culture.

香港公共圖書館
Hong Kong Public Libraries

教育局
Education Bureau

支持機構 Supporting Organization:

創作比賽

2017年

評審委員 Adjudication Panel
由教育工作者組成。

Teachers and members from the education profession and related organizations.

參賽詳情及參賽表格已郵寄予各中小學。
Competition details and application forms have been sent to primary and secondary schools. 

結果公布 Result Announcement
得獎名單於2017年4月公布，得獎同學的所屬學校將獲個別通知。所有得獎同學及其所屬學校將會

獲邀出席2017年4月舉行的頒獎典禮，接受嘉許。得獎作品將於4月下旬開始在香港公共圖書館作巡

迴展覽。

Result will be announced in April 2017.  Schools of award winners will receive individual noti�cation.  All award 
winners and schools will be invited to attend the Prize Presentation Ceremony held in April 2017.  Roving 
exhibitions of the winning entries will be held at Hong Kong Public Libraries from late April onwards.

查詢 Enquiry
2921 2660 
(星期一至五：上午九時至下午一時、下午二時至六時
Monday to Friday: 9:00 a.m. - 1:00 p.m. & 2:00 p.m. - 6:00 p.m.)

詳情請瀏覽 For details, please browse: www.hkpl.gov.hk/wbd

截稿日期 Submission Deadline 4.1 .2017

各得獎同學可獲頒發港幣五百元書劵、獎牌及獎狀；得獎同學所屬學校亦可獲頒發獎座。

A book coupon at HK$500, a medal and a certi�cate will be awarded to each winner.  A trophy will also be awarded to the school of each award winner.
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(郵寄方式以郵戳為準 For entries sent by post, the postmark dates will be regarded as the date of submission.)

Chinese CultureChinese Culture

小一 (P1) 　小三 (P3)

初小組
Junior Primary

優勝獎 Outstanding Awards ---- 25獎
項P

rizes

以「中國傳統」為主題設計月曆封面，畫

出你心目中最可愛的舞獅或舞龍。

Design a calender cover in the form of 
graphic drawing to introduce your favourite 
Lion / Dragon Dance.

中國傳統
Chinese Traditions

以「中國節日」為主題，透過寫信給家人

或老師，介紹一本有關中國節日的紙本書

或電子書，並分享你的感想。

Write a letter to your teacher or family 
member to introduce a book (printed or 
electronic version) about a Chinese Festival 
and share your views.

中國節日
Chinese Festivals

中文Chinese / 英文English

不超過　　　　　字 400Not exceeding  　　　　　  words

小四 (P4) 　小六 (P6)

高小組
Senior Primary

中文組 ------------------------------ 15 
Chinese Category

優勝獎 Outstanding Awards

英文組 ------------------------------- 8
English Category

獎
項P

rizes

中一 (S1) 　中三 (S3)

初中組
Junior Secondary

獎
項P

rizes

以「文化點滴」為主題，自選一本與以下

其中一個範疇有關的紙本書或電子書，透

過閱讀報告分享書本內容及你的感想或見

解。

1. 中國藝術   2. 中國習俗   3. 中國服飾

Choose a book (printed or electronic version) 
related to one of the following areas. Write a 
reading report to summarize  the content 
and share your views.

1.  Chinese Arts           2.  Chinese Custom
3.  Chinese Costume

文化點滴
Culture Snapshot

中文Chinese / 英文English

不超過　　　　　字 800Not exceeding  　　　　　  words

中文組 ------------------------------ 15 
Chinese Category

優勝獎 Outstanding Awards

英文組 ------------------------------- 8
English Category

以「中華文化的傳承」為主題，整合曾閱

讀多於一項，包括一本紙本書或電子書，

以散文形式去探討所參考的資料內容及表

達你的見解。

Write an essay to illustrate and express your 
views on “The Inheritance of Chinese Culture”, 
through reading more than one piece of 
reading materials (including one book item 
either in printed or electronic version).

中華文化的傳承
The Inheritance of
Chinese Culture
中文Chinese / 英文English

不超過　　　　　字 1,200Not exceeding  　　　　　  words

中四 (S4) 　中六 (S6)

高中組
Senior Secondary

獎
項P

rizes

中文組 ------------------------------ 12  
Chinese Category

優勝獎 Outstanding Awards

英文組 ------------------------------- 5
English Category


